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Abstract (en)
The cylinder head of an internal combustion engine has three inlet valves on one side of a longitudinal central plane (L) and two outlet valves on the
other side. The inlet valves are arranged in a circumferential direction of a cylinder of the internal combustion engine and a first inlet valve which is
arranged near to the edge of a combustion space is permanently driven by a cam shaft with intermediate connection of a space-saving actuation
lever (22). The other inlet valves are connected into the circuit successively or simultaneously depending on requirements. A fuel-saving change of
charge can be achieved under low load by the first inlet valve being subjected to a tangential inflow whilst under increased load requirement and
optimised throughput of gas over the valves connected into the circuit is possible. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Zylinderkopf einer Brennkraftmaschine weist auf einer Seite einer Mittellängsebene (L) drei Einlaßventile und auf der anderen Seite zwei
Auslaßventile auf. Die Einlaßventile sind in einer Umfangsrichtung eines Zylinders der Brennkraftmaschine angeordnet und ein nahe am Rand
eines Brennraumes angeordnetes erstes Einlaßventil wird unter Zwischenschaltung eines platzsparenden Betätigungshebels (22) permanent von
einer Nockenwelle angetrieben. Die weiteren Einlaßventile werden bedarfsabhängig nacheinander oder zeitgleich zugeschaltet. Bei niedriger
Last wird durch tangentiale Einströmung durch das erste Einlaßventil eine kraftstoffsparende Ladungsbewegung erzielt, während bei erhöhten
Lastanforderungen ein optimierter Gasdurchsatz über die zugeschalteten Ventile möglich ist. <IMAGE>
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